
ZMDA

»Suha
krajina«
ukinjena

V sredo, 1. marca 1989 je bila v Ljubljani 10. seja koordinacijskega
odbora podpisnikov Družbenega dogovora o MPD. Udeleženci so
se dogovoriii, da bodo (na podlagi ogledov predlaganih akcij, ki so
jih opravili člani Centra za MPD pri Predsedstvu RK ZSMS) letos
organizirane 4 klasične akcije, in sicer Slovenske gorice, Goričko,
Zasavje in Sevnica. Na predlog komisije Centra za mladinsko
prostovoljno delo, ki je opravila preglede pripravljenosti prijavljenih
akcij, so udeleženci sklenili, da zaradi nepripravljenosti ZMDA
Suha krajina odpade.

Ne bi se spuščali v oceno o (ne)pri-
pravljenosti akcije Suha krajina. je
pa pri tcm potrebno omcniti nekaj
dcjstev. Pred leti je bila ta akcija
ustanovljena zaradi hitrejšega raz-
voja tega izrazito slabše razvitega
predela Dolenjske. V ta namen je
bila ustanovljena (vsaj na papirju)
tudi Skupnost krajevnih skupnosti
Suhe krajine, katere delo pa jc, ka-
kor vsaki umetni tvorbi, po začetnem
zagonu kmalu zamrlo. Ustanovljen
je bil tudi medobčinski odbor za
razvoj Suhe krajine kot koordinacij-
sko telo. ki naj bi povezovalo oz.
usklajevalo aktivnosti štirih občin
(Grosuplje, Trebnje. Novo mesto,
Kočevje) v zvezi z razvojem tega
področja, ena njegovih aktivnosti pa
je bilo tudi spremljanje priprave in
poteka del na ZMDA Suha krajina.
Z leti jc to postala skoraj edina
naloga tega odbora.

Objektivno dejstvo je, da se Suha
krajina razteza na območju štirih ob-
čin in vsako leto je bilo potrebno pri
pripravi akcije v vseh občinah pripra-

viti programe ter jih potem uskladiti.
Pri programu delovišč ni bilo nikoli
večjih problemov, razen manjših za-
mud, vedno pa je bilo skoraj nemo-
goče doseči soglasje pri nosiicih dru-
gih dejavnosti za izvedbo akcije. Pri
tem mislim občinske telesnokultur-
ne, izobraževalne. zdravstvene skup-
nosti. To se je pokazalo tudi letos:
za primer naj povemo. da sta se
sestanka »štirih SIS iz štirih občin«.
ki naj bi bil 23. 2. 1989 v Novem
mestu, udeležila le predstavnik TKS
iz naše občine in Nikola Padevski iz
Novega mesta, ki je tako ali tako
opravljal praktično vsa dela pri pri-
pravi in izvedbi akcije. Treba je pove-
dati, da je v vseh teh letih TKS
Grosuplje z delovno akcijo vzorno
sodelovala in bila nosilec telesnokul-
turnc dejavnosti, pa tudi IS SO Gro-
suplje je kakor vsa leta tudi letos
pravočasno uskladil program del, ki
so ga pripravile KS s tega področja,
in ga posredoval naprej.

Ustavilo se je torej pri drugih,
predvsem imam tu v mislih občino
Trebnje, katere IS še do zadnjega
trenutka ni imel izdelanega stališča,
kaj šele programa za izvedbo letošnje
akcije. Res je, da so se uspeli vključiti
v »FAO« program, iz katerega bodo
dotekala znatna sredstva za razvoj
njihovega dela Suhe krajine. Ostalim
trem občinam pa ostane prepuščena
skrb za razvoj tcga področja. Dejstvo
jcda . sredstev, kj so posredno prek
akcijc dotekala na to področje iz
republiških SIS, v bodoče ne bo več.
Dela, ki bi jih še lahko postorili
brigadirji, bodo vsaj za nekaj časa
ostala odmaknjena. V naši občini pa
je teh del še bilo nekaj.

Krivca za vso zadevo verjetno ne
gre iskati. ker smo krivi vsi, ki smo
preveč lagodno pristopali k stvari, in
jo imeli kot nekaj samo po sebi
umevnega. Navaditi pa se bomo tudi
morali, da bodo poslej tisti, »ki da-
jejo denar«. rekli: »To potrebujemo
in smo pripravljeni financirati. tega
pa ne.« Škoda je le, da bodo sedaj
KS Zagradec. Ambrus in druge s
tega področja veliko težje zagotav-
Ijale sredstva za svoj razvoj.
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